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Vážení družstevníci, 

úvodem bych stručně zrekapituloval aktivitu představenstva v r. 2016. Následně 

budu informovat o vlastním hospodaření družstva, dále vás seznámím s ekonomickými 

výsledky, které samozřejmě navazují na vlastní hospodaření družstva a závěrem vás budu 

informovat o hlavních cílech hospodaření v roce 2017.   

Představenstvo zasedá pravidelně každý týden a navíc jedenkrát měsíčně se koná 

společné zasedání představenstva a kontrolní komise. Kontrolní komise má možnost se 

kdykoliv zúčastnit schůze představenstva. Představenstvo celý rok pracovalo 

v nezměněném složení – ing. Nerad, předseda, pan Hrdlička místopředseda a paní Olga 

Dvořáková je členkou představenstva. Kontrolní komise během roku byla ve složení Ing. 

Karel Velechovský, ing. Václav Balihar a paní Marie Dvořáková a ta je zároveň 

předsedkyní kontrolní komise. Tým zaměstnanců se prakticky během roku neměnil, pouze 

na konci roku odešel do důchodu pan Polák a byl přijat do pracovního poměru pan 

Kloboučník. Ostatní zůstalo beze změn. 

 

K vlastnímu hospodaření. 

Družstvo hospodařilo v roce 2016 na celkové výměře 857,51 ha, z této výměry bylo 

800,44 ha orné půdy a zbytek tvořily travní porosty. Loňský rok by1 z pohledu výnosů  

mírně nadprůměrným. Pořád se projevije obrovský deficit  vláhy, ktarý pokračuje 

z minulých let. Porostům nahrála mírná zima, kdy ozimy prakticky celou zimu vegetovaly. 

Výnosy v roce 2016 činily u pšenic cca 7,1 t/ha, řepky 3,5 t/ha, ječmen oz. 5,5 t/ha, oves 

4,5 t/ha, kukuřice 8,5 t/h, mák 0,9 t/ha, hrách a slunečnice 3t/ha. V roce 2016 jsme opět 

pěstovali cukernou řepu, smlouva je podepsána s Tereos TTD Dobrovice. Výnosu u 

cukerné řepy jsme dosáhly 76 t/ha při cukernatosti 16 %. Znova se potvrdilo, že i v našich 

podmínkách, kde nejsou tak úrodné půdy jako v Polabí se nechá pěstovat cukerná řepa 

s dobrým ekonomickým výsledkem. 

V živočišné výrobě jsme pokračovali ve výkrmu býků. Celý rok se dařilo naplňovat 

stav okolo 130 - 160 ks býků. Veškeré jatečné býky dodáváme na jatka Chovservisu 

Hlavečník, potažmo do Hypermarketu Globus Pardubice.  Denní přírůstek se v průměru 

pohyboval v rozmezí 1,1-1,3 kg/den, což znamenalo, že vyskladňovací váha býků se 

pohybuje v rozsahu 650-850 kg, Realizační cena se pohybovala v průběhu roku 2016 

kolem 49 Kč/kg živé váhy. Pozitivem je také to, že celé toto stádo obhospodařuje pouze 
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jeden pracovník, samozřejmě s výjimkou odklízení hnojů, které se však realizují přibližně 

jednou za 2-3 týdny.  

 V roce 2016 družstvo věnovalo úsilí i vzhledu areálu, kde bylo započato 

s rekonstrukcí haly k 200 na sklad hnojiv, osiv a strojů.  

 V roce 2016 jsme také investovali v oblasti mobilní zemědělské techniky, kde jsme 

nakoupili novou baličku a hlavně pak odkooupily kombajn John Deer, který jsme do té 

doby měli pouze v pronájmu.. Tím jsme definitivně vyřešili průběh sklizně, kterou jsme 

v loňském roce již zvládli vlastními silami, čímž došlo k úspoře nákladů, ale především 

jsme zajistili optimální časy vlastní sklizně a tím opět podstatně zvýšili její kvalitu a 

včasnost. 

 

V oblasti vlastníků nedošlo v průběhu roku 2016 k podstatným změnám. 

 

Družstvo se stále musí vyrovnávat s problémy překupů zemědělské půdy od 

stávajících vlastníků různými jedinci a subjekty, kteří často nenabízejí adekvátní cenu za 

tuto půdu a vlastníci z neznalosti problému tuto půdu prodávají. Jedna se o různé 

spekulanty, za kterými většinou stojí cizí kapitál. Družstvo se tomuto pokouší čelit vlastním 

nákupem půdy. V roce 2016 byl realizován nákup půdy v hodnotě cca 3 mil. Kč, k čemuž 

byl využit úvěr na půdu. Představenstvo chce v tomto trendu pokračovat i v letošním roce, 

kdy plánuje obnovit tyto nákupy po žních.  

 

K ekonomickým výsledkům. 

Rok 2016 jsme ukončili opět s kladným hospodářským výsledkem plus 4 772 tis. 

Kč. Tento pokračující trend kladného hospodaření vyplývá především z pokračující dobré 

práce v rostlinné výrobě, z nákupu nových moderních strojů a v nezanedbatelné míře i v 

přístupu všech zaměstnanců družstva, bez ohledu zda se jedná o THP nebo dělnickou 

profesi. 

 

Uvedu zde několik ekonomických ukazatelů týkajících se výsledků hospodaření: 
 

Ukazatel Rok 2015 Rok 2016 

 
Rozdi1 

20l6-2015 
 

 
Procentuální 

podíl (%) 
 

Tržby 25 092 25 189  97 100,4 
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Výkonová 
spotřeba 

22 256 20 840 -1 416 93,6 

Přidaná 
hodnota 

2 836 4 349 1 513 153,3 

Osobní náklady 4 058 4 053 -5 99,9 

Odpisy 2 635 3 567 932 135,4 

Provozní 
výsledek 
hospodaření 

2 464 5 349 2 885 217,1 

Hospodářský 
výsledek před 
zdaněním 

2 346 4 772 2 426 203,4 

 
Přestože se docílilo zvýšení prakticky všech ukazatelů, nedošlo ke zvýšení osobních 

nákladů, naopak k mírnému snížení, a tím samozřejmě ke zvýšení produktivity práce, 
neboť tyto výsledky byly dosaženy s menším počtem pracovníků. Proto také došlo ke 
zvýšení skutečně vyplacených mzdových prostředků jednotlivým pracovníkům.  
 
Ještě několik čísel týkajících se majetku družstva 
 

Ukazatel Rok 2015 Rok 2016 

 
Rozdi1 

20l6-2015 
 

 
Procentuální 

podíl (%) 
 

Aktiva 43 134 52 432 9 298 121,6 

Dlouhodobý 
hmotný majetek 

22 029 27 291 5 262 123,9 

Oběžná aktiva 18 597 23 326 4 729 125,4 
Krátkodobé 
pohledávky 

3 680 4 919 1 239 133,7 

Vlastní kapitál 8 563 12 164 3 601 142,1 

Krátkodobé 
závazky 

12 351 11 559 -792 93,7 

Bankovní úvěry 7 861 8 318 457 105,8 
 
 

V rozvaze došlo opětovně ke zvýšení vlastního kapitálu o 3 601 tis. Kč (což je téměř 
3x tolik než v roce 2014) na konečných 12 164 tis. Kč a musím konstatovat, že tedy hodnota 
majetku připadající na jeden družstevní podíl převýšila vložené prostředky družstevníkem. 
Prakticky u všech ukazatelů rozvahy je patrna snaho vedení družstva o stálé posilování 
investic, potažmo o snahu posilovat majetek. 
  

Tyto a další docílené výsledky hospodaření ve svém důsledku znamenají to, že naše 
družstvo pokračuje v růstu a našim cílem musí být udržení této stoupající úrovně i v roce 
2017. 
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Vážení družstevníci, 
je třeba opět věnovat vysokou pozornost hospodaření v letošním roce, kde se 

musíme zaměřit na následující oblasti tak, byl dodržen růst, jak se o tom hovořilo výše. 
Jedná se prakticky o obdobné úkoly, jako jsme si stanovili v minulém roce: 

 realizace vyrovnaného rozpočtu družstva 

 zajištění finanční stability a omezení závislosti družstva na cizích zdrojích 

 pokračování výkrmu býků  

 nadále v návaznosti na finanční situaci pokračovat v postupné obnově strojů 

 v návaznosti na finanční prostředky zajišťovat průběžný výkup pozemků pro 
naše hospodaření  
 

 
Děkuji vám za pozornost  


